
 

 

 

PROTOKÓŁ  NR XLIV/2010 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W PACZKOWIE 

odbytej w dniu 25 marca 2010 r. 
 
 
 
 
 
 

Rada liczy 15 radnych. 

Na sesji obecnych było 13 radnych. 

 
 
Nieobecni: radny Wojciech Kaczyński i radna Elżbieta Chronowska,  
 
 
 
 
 
 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości uczestniczących w sesji załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 1020, a zakończyła o godzinie 1335 

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego w Paczkowie 
 

 

 



Do pkt.1. 

Wacław Ćwik Przewodniczący Rady Miejskiej dokonał otwarcia sesji, stwierdził, że ustawowy skład 

rady wynosi w przypadku gminy Paczków 15 radnych. Następnie poinformował, że na sesji obecnych 

jest 13 radnych nieobecny jest radny Wojciech Kaczyński oraz radna Elżbieta Chronowska, po czym 

stwierdził prawomocność obrad.  

Do pkt 2. 

W. Ćwik na sekretarza obrad zaproponował Panią Eugenię Romańczyk - radną.  

Eugenia Romańczyk - wyraziła zgodę.  

Rada jednogłośnie wybrała Eugenię Romańczyk na sekretarza obrad. 

E. Romańczyk poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji Rady Miejskiej nr XLIII/10 z dnia 25 

lutego 2010 r. był wystawiony do wglądu w biurze Rady Miejskiej i każdy radny mógł zapoznać się z 

jego treścią.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych czy mają uwagi do protokołu sesji nr 

XLIII/10 z dnia 25 lutego 2010 r. ponieważ nie było uwag poddał go pod głosowanie.  

GŁOSOWANIE  
w głosowaniu udział wzięło 13 radnych  

przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”  
protokół z sesji Rady Miejskiej nr XLIII z 25.02.2010 r. 

został przyjęty 
Do pkt. 3 

W. Ćwik przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad oraz zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Odczytanie porządku obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Wnioski Komisji Stałych Rady Miejskiej. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Paczków na 2010 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Paczków na 

2010 r.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Opolskiego w sprawie przekształcenia poprzez likwidację działalności medycznej 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Szpitali Pulmonologiczno-Reumatologicznych z siedzibą w 

Kup. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się 

o uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia 

 



schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich 

części. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się 

o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Paczków. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej Nr XXXVIII/316/2002 z dnia 4 

października 2002 r. w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej dla właścicieli i 

użytkowników wieczystych. 

13. Interpelacje, zapytania radnych, wolne wnioski i informacje. 

14. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał odczytany porządek pod głosowanie  

GŁOSOWANIE  
w głosowaniu udział wzięło 13 radnych  

przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”  
porządek został przyjęty. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że pkt 3 obrad został zrealizowany. 

Do pkt 4 

Burmistrz B. Wyczałkowski przedstawił sprawozdanie z działalności między sesyjnej. 

zał. nr 3 

Ponadto zwrócił się do sołtysów, aby wraz z Prezesami LZS-ów, Prezesów Ochotniczych Straży 

Pożarnych uczestniczyli w szkoleniu w dniu 29 marca 2010 r. odnośnie wniosków, które będą mogły 

być składane do Nyskiego Księstwa Jezior i Gór. Urząd będzie składał wnioski odnośnie 

dofinansowania remontu świetlic nie do Nyskiego Księstwa, ale bezpośrednio do Urzędu 

Marszałkowskiego i jest możliwość, że będzie można do jego projektu dołączyć dom kultury w 

Kamienicy. 

Poinformował, również o tym, że w gminie w ostatnim tygodniu było kilka pożarów. Taki 

najdotkliwszy to Daszyńskiego 5, gdzie spalił się dach i będzie trzeba go remontować. Została 

powołana komisja odnośnie oszacowania strat mieszkańców, którzy zostali zalani w wyniku gaszenia 

pożaru. Te osoby mogą wystąpić o odszkodowanie gdyż sprawcą był lokator mieszkania 

komunalnego. W miesiącu kwietniu trzeba będzie zastanowić się nad formą odszkodowania. W 

przypadku Dziewiętlic pomagano ludziom którzy zostali zalani przez powódź. Tutaj mieszkańcy też 

zostali zalani ale w wyniku gaszenia pożaru. Poinformował, że remont budynku prawdopodobnie 

potrwa do sierpnia br. Osoby te znalazły na razie miejsce do mieszkania u swoich rodzin.  

Wiceprzewodniczący rady Miejskiej Z. Michael zadał pytanie odnośnie wypowiedzenia w trybie 

natychmiastowym umowy lokalu użytkowego przy ul. Armii Krajowej. Przypomniał, że na 

 



poprzedniej sesji też była ta sprawa poruszana. Natomiast z tego co on wie w tym lokalu nadal 

prowadzona jest działalność. 

Burmistrz odpowiedział, że działalność prowadzona jest bez umowy, która została wypowiedziana, 

dlatego Gmina występuje do sądu o opróżnienie tego lokalu skoro najmujący nie chce tego zrobić 

dobrowolnie. Ponadto przypomniał, że osobie tej już raz była wypowiedziana umowa i wówczas 

najmujący zwrócił się z prośbą o rozłożenie płatności na raty co też zostało uczynione, ale najemca 

nadal nie płacił dlatego po raz drugi wypowiedziano mu umowę najmu. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Z. Michael zadał pytanie czy w budynkach, które zostały 

wymienione, że pozostają jako budynki komunalne, mieszkania będą sprzedawane jak będą wolne? 

Burmistrz odpowiedział, że nie. W wymienionych budynkach nie będą sprzedawane mieszkania. 

Budynki te są w 100% własnością gminy i w budynkach tych nie będą sprzedawane lokale, nawet 

głównym najemcą. Gmina powinna mieć zasób komunalny, który pozostanie zasobem komunalnym 

w całości. Poinformował, że są wyroki sądowe o zabezpieczenie lokali socjalnych i takie lokale musi 

zabezpieczyć gmina. Budynki te zostaną wpisane do Uchwały w sprawie gospodarowania zasobem 

komunalnym gminy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 4 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 5. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej E. Romańczyk przedstawiła wnioski wypracowane na 

posiedzeniu Komisji w dniu 10.03.2010 r.: 

1. Komisja zapoznała się z informacją o stanie długów i wierzytelności jednostki samorządowej. 

Komisja stwierdziła, że nie przekroczono zakresu upoważnień do zaciągania zobowiązań 

obciążających budżet w 2009 r.  

2. Komisja zapoznała się z informacją dotyczącą wykorzystania funduszy celowych, rezerwy 

ogólnej i celowej w 2009 r. Komisja nie wnosi zastrzeżeń do rozdysponowania rezerwy 

ogólnej oraz Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska. 

Ponadto poinformowała, że w dniu 17 i 24.03.2010 r. Komisja Rewizyjna na swoich posiedzeniach 

omawiała sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Paczków za 2009 r., oraz dokonała oceny 

finansowej sprawozdań RB za 2009 r. Oraz dokonała analizy sprawozdań finansowych i bilansów 

działalności ZWiK, OKiR, Biblioteki Publicznej oraz OPS. 

J. Soszek przedstawił wnioski z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw 

Socjalnych odbytego w dniu 11.03.2010 r.: 

1. Komisja zapoznała się z pismem Zarządu Województw Opolskiego w sprawie zaopiniowania 

uchwały Sejmiku Województwa Opolskiego w sprawie przekształcenia poprzez likwidację 

działalności medycznej Samodzielnego Publicznego Zespołu Szpitali Pulmonologiczno-

Reumatologicznych z siedzibą w Kup. Komisja pismo kieruje na wspólne posiedzenie 

wszystkich Komisji. 

 



2. Komisja zapoznała się z pismem w sprawie wsparcia w utworzeniu męskiej sekcji siatkówki. 

Komisja pismo kieruje na wspólne posiedzenie Komisji. 

3. Komisja prosi o udzielenie odpowiedzi w terminie do dnia 18.03.10 r. odnośnie możliwości 

finansowania męskiej sekcji siatkówki z budżetu gminy.  

4. Komisja przyjęła informację nt. realizacji „Białej Zimy 2010” w czasie ferii szkolnych na 

terenie Gminy Paczków. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Promocji przedstawiła wnioski z 

posiedzenia Komisji w dniu 4.03.2010 r.: 

1. Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek z dnia 19.02.2010 r. w sprawie zwiększenia planu 

finansowego w § 4270 – zakup usług remontowych o kwotę 25.000 zł. przeznaczeniem na 

rozbiórkę balkonu na auli gimnazjum. 

2. Komisja pozytywnie zaopiniowała przeznaczenie w 2010 r. dotacji w wysokości 13.528,44 zł. 

brutto na dofinansowanie działalności Zamiejscowego Oddziału ds. Komunikacji w 

Paczkowie Wydziału Komunikacji i Transportu Starostwa Powiatowego w Nysie. 

3. Komisja zapoznała się z pismem Biblioteki Publicznej w Paczkowie w sprawie odpowiedzi na 

wnioski Komisji w sprawie funkcjonowania tymczasowego targowiska w Paczkowie. 

4. Komisja zapoznała się z pismem młodzieży w sprawie utworzenia męskiej sekcji siatkówki. 

Komisja pismo kieruje na najbliższe posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i 

Spraw Socjalnych celem wydania opinii na ten temat. 

5. Komisja wnioskuje, aby na najbliższe posiedzenie wspólne wszystkich Komisji Rady 

Miejskiej przygotować projekt uchwały w sprawie opłaty targowej. 

Następnie przedstawiła wnioski ze wspólnego posiedzenia wszystkich stałych Komisji Rady 

Miejskiej które odbyło się w dniu 18.03.2010 r.  

1. Komisje zapoznały się z pismem w sprawie wsparcia utworzenia męskiej sekcji siatkówki. Z 

powodu braku wolnych środków w budżecie Gminy Paczków Komisje nie widzą możliwości 

udzielenia wsparcia finansowego w 2010 r.  

2. Komisje zapoznały się z wnioskiem w sprawie przyznania dodatkowych środków w kwocie 

25.000 zł. dla Biblioteki Publicznej w Paczkowie. Komisje wniosek opiniują negatywnie. 

3. Komisje zapoznały się z pismem wspólnoty mieszkaniowej budynku ul. Kołłątaja 2 w Paczkowie. 

Komisje pismo kierują do Burmistrza celem rozpatrzenia i powiadomienia Rady Miejskiej o 

sposobie załatwienia spraw poruszonych w piśmie. 

4. Komisje zapoznały się z pismem p. M. Ciapały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku i kierują go do Przewodniczącego Rady Miejskiej celem udzielenia odpowiedzi.  

5. Komisje zapoznały się z następującymi projektami uchwał: 

− w sprawie zmiany budżetu Gminy Paczków na 2010 r. 

− w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Paczków na 2010 r.  

 



− w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.  

− w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa Opolskiego w sprawie 

przekształcenia poprzez likwidację działalności medycznej Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Szpitali Pulmonologiczno-Reumatologicznych z siedzibą w Kup. 

− w sprawie wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla 

bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części. 

− w sprawie wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości oraz w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i 

transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Paczków. 

− w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej Nr XXXVIII/316/2002 z dnia 4 października 

2002 r. w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej dla właścicieli i 

użytkowników wieczystych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 5 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 6. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy 

Paczków na 2010 r. Następnie zwrócił się do radnych czy są uwagi, lub pytania do przedstawionego 

projektu uchwały? 

Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

GŁOSOWANIE  
w głosowaniu udział wzięło 13 radnych  

przy 9 głosach „za”, 0 „przeciw”, 4 „wstrzymujących się”  
Uchwała nr XLIV/308/2010 została podjęta. 

zał. nr 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 6 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 7. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Paczków na 2010 r.  

Następnie zwrócił się do radnych czy są uwagi, lub pytania do przedstawionego projektu uchwały?  

Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 13 radnych 

przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr XLIV/309/2010 została podjęta. 

zał. nr 6 

 



Przewodniczący stwierdził, że punkt 7 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

opłaty od posiadania psów. Następnie zwrócił się do radnych czy są uwagi, lub pytania do 

przedstawionego projektu uchwały?  

Radny J. Stachera zadał pytanie czy to będzie jednorazowa opłata? Co zmienia się w stosunku do 

obecnie obowiązujących zapisów? 

Burmistrz odpowiedział, że zasadniczo zmienia się osoba inkasenta, gdyż do tej pory zajmowała się 

tym Straż Miejska. Nadal obowiązuje Uchwała z 2007 r. Pan Konrad Filipow jest Strażnikiem 

Miejskim i zna się na psach. Zmienia się termin rozliczania z inkasa. Zmiany wprowadza się, aby 

zwiększyć wpływy do budżetu, a osoba zaproponowana jako inkasent zna wielu właścicieli psów i 

ich psy. Każdy pies będzie zakatalogowany, opisany. Opłata natomiast, jest pobierana raz za całego 

życia psa. 

Radna B. Sawicka zadała pytanie czy musi być wpisane w uchwale nazwisko inkasenta? 

Burmistrz odpowiedział, że tak. Taki sam zapis imienny znajduje się również w Uchwale w sprawie 

inkasa podatku gdzie z imienia i nazwiska są wpisani inkasenci na poszczególnych wsiach. 

Radny E. Milczanowski zadał pytanie jak będzie wyglądać technicznie założenie karty psa. Cze 

trzeba będzie z psem iść do Straży Miejskiej gdzie zostanie wypełniona karta? 

Burmistrz odpowiedział, że nie trzeba będzie chodzić z psami do Straży Miejskiej, gdyż inkasent 

będzie mógł przyjść do domu właściciela. Każdy pies który będzie opłacony, będzie zarejestrowany, 

sfotografowany i każdy pies będzie miał przypisanego właściciela. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że zmieniany jest tylko zapis § 3 Uchwały, natomiast 

pozostałe zapisy pozostają bez zmian. 

Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 13 radnych 

przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr XLIV/310/2010 została podjęta. 

zał. nr 7 

Przewodniczący stwierdził, że punkt 8 obrad został zrealizowany.  

Następnie ogłosił 7 minut przerwy. 

Do pkt 9. 

Po przerwie obrady zostały wznowione – na sali posiedzeń obecnych jest 13 radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu 

uchwały Sejmiku Województwa Opolskiego w sprawie przekształcenia poprzez likwidację 

działalności medycznej Samodzielnego Publicznego Zespołu Szpitali Pulmonologiczno-

 



Reumatologicznych z siedzibą w Kup. Przypomniał, że opinia została najpierw wypracowana na 

posiedzeniu Komisji Oświaty, następnie na wspólnym posiedzeniu została ponownie omówiona. 

Następnie zwrócił się do radnych czy są uwagi, lub pytania do przedstawionego projektu uchwały?  

Radny J. Stachera poprosił o przybliżenie tego projektu, z tego względu, że ostatnio była sytuacja, że 

Rada miała podjąć uchwalę w sprawie likwidacji szpitala w Branicach i Rada przyjęła to do 

wiadomości a nie zajęła stanowiska. Natomiast tutaj w projekcie jest wykreślenie „negatywnie”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że on dokonał wykreślenia słowa „negatywnie” gdyż 

taka była decyzja Komisji Oświaty i wspólnego posiedzenia Komisji. 

Radny J. Stachera stwierdził, że jeżeli miałby głosować nad tym projektem to głosowałby przeciw, 

gdyż nie wie czy ktoś z rodziny czy też z najbliższych nie będzie potrzebował pomocy tego szpitala i 

może być pytanie skąd chory jest, a ten jak powie, że z Paczkowa to może paść stwierdzenie że radni 

głosowali za zamknięciem szpitala. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że Rada nie zgodziła się na likwidację szpitala w 

Branicach i Rada z Paczkowa była wyjątkiem w całym Województwie. 

Radna G. Biernacka przypomniała, że uchwała była opracowywana na posiedzeniu Komisji Oświaty. 

Był analizowany projekt uchwały Sejmiku Województwa, że jest zgodny z założenia i 

restrukturyzacją prowadzoną w Województwie. Dotyczyło to wcześniej projektu, który był 

zaopiniowany negatywnie i gdzie Paczków był wyjątkiem w Województwie. Szpital jako taki nie jest 

likwidowany, nie należy dosłownie rozumieć, że Publiczny Zespół Szpitali Pulmonologiczno-

Reumatologicznych jest likwidowany jest to tylko restrukturyzacja czyli zmiana zarządzania i 

sposobu gospodarowania i prowadzenia działalności medycznej zgodnie z wytycznymi Narodowego 

Funduszu. Czyli nie jest to likwidowane tylko restrukturyzacja, którą pozytywnie opiniuje Sejmik 

Województwa i w związku z tym projekt wysunął. Ale z uwagi na to, że potrzebne są opinie 

wszystkich jednostek samorządowych zwrócił się do Rady w Paczkowie o zaopiniowanie. 

Radny J. Stachera stwierdził, że dla niego osobiście przekształcenie przez likwidację oznacza 

likwidację. 

Radna G. Biernacka zadała pytanie czy radny przeczytał uzasadnienie do projektu uchwały gdyż ma 

wrażenie, że radny tego nie czytał. Uzasadnienie odnosi się do celowości podjęcia tej uchwały i jest 

w sposób logiczny i przystępnie wytłumaczone, że nie jest to likwidacja, jest to restrukturyzacja. Na 

pewno nie będzie miało to odniesienia do leczniczego profilu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej dopowiedział, że w dokumentacji dotyczącej przyjęcia projektu 

uchwały Rady Miejskiej w Paczkowie jest projekt uchwały przysłany przez Zarząd Województwa 

Opolskiego, który dopiero będzie dyskutowany. Następnie odczytał pkt 2 § 1 „świadczenia 

zdrowotne udzielane przez likwidowane komórki organizacyjne wymienione w ust 1 wykonywane są 

w sposób nieprzerwany, bez istotnego ograniczenia ich dostępności i warunków udzielania i jakości 

przez pozostałe komórki organizacyjne Samodzielnego Publicznego Zespołu Szpitali 

 



Pulmonologiczno-Reumatologicznych z siedzibą w Kup. Pkt 3 „udzielanie świadczeń zdrowotnych 

lecznictwa szpitalnego o profilu pulmonologii i alergologicznej, które to wykowywane były w 

pododdziale w Kup są wykonywane w oddziale pulmonologii ogólnej szpitala w Kup. Pkt 4 

„działalność medyczną izby przyjęć szpitali przejęły poradnie, które wchodzą w skład Zakładu 

Rehabilitacji, natomiast działalność administracyjną realizuje punkt przyjęć planowanych szpitala w 

Pokoju. Poinformował, że wyjaśnienia te będą zawarte w Uchwale Sejmiku Wojewódzkiego czynią 

zadość obawie czy pacjent z terenu gminy Paczków będzie obsłużony w razie potrzeby przez ten 

zespół szpitali. Natomiast radny ma prawo głosować jak zechce. Zaproponował w imieniu Rady 

Miejskiej zapis „pozytywnie” gdyż Rada nie może podejmować uchwały „zgadzam się, albo nie 

zgadzam się”. Ponieważ decyzja Komisji Zdrowia i następnie wszystkich Komisji połączonych Rady 

Miejskiej była pozytywna dlatego pozwolił sobie w projekcie uchwały wykreślić zapis „negatywnie”. 

Dlatego Rada Miejska będzie głosować zapis w § 1 „Opiniuje się pozytywnie projekt uchwały Sejmiku 

Województwa Opolskiego 
Wiceprzewodniczący Rady miejskiej Z. Michael stwierdził, że Komisja Oświaty nie zajęła 

Stanowska tylko przekazała do rozpatrzenia posiedzeniu wspólnemu Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że na wspólnym posiedzeniu Komisji ustalono, że nie 

ma możliwości zaopiniowania negatywnego dlatego zgadza się na opinię pozytywną. Teraz oddaje 

głos radnym, którzy zadecydują w głosowaniu.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Z. Michael stwierdził, że będzie glosował przeciw gdyż nie jest 

do końca przekonany, odnośnie uzasadnienia. Czytał też opinie że radni podejmują uchwały nie 

mając rozeznania o co w tych uchwałach chodzi. Bo jeżeli ma podjąć uchwałę Sejmik Województwa 

Opolskiego to ktoś w imieniu Sejmiku powinien przyjechać do Paczkowa i powiedzieć o co tutaj 

chodzi. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej W. Nowakowska odpowiedziała, że dziwi się, że było 

posiedzenie na którym była dyskusja i jeżeli radni mieli wątpliwości powinni byli je zgłosić i 

poprosić o zaproszenie p. Teresy Karol, która bardzo chętnie przyjechałaby na sesję i wszystko 

wyjaśniła. Po ostatniej uchwale, którą Rada Miejska podjęła jako negatywną była zbulwersowana, że 

można było ją poprosić i wszystko by było wyjaśnione.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że prawo wymaga opinii Rady Miejskiej w takiej 

sprawie. Jeżeli Rada stwierdziłaby, że nie chce wyrazić opinii to odpowiedziałby Sejmikowi że Rada 

nie chce podejmować opinii ale musiałby wyjaśnić dlaczego. 

Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 13 radnych 

przy 9 głosach „za”, 2 „przeciw”, 2 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr XLIV/311/2010 została podjęta. 

 



zał. nr 8 

Przewodniczący stwierdził, że punkt 9 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 10. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie wymagań, jakie powinni 

spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony przed 

bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk 

i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części. 

Następnie zwrócił się do radnych czy są uwagi, lub pytania do przedstawionego projektu uchwały?  

Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 13 radnych 

przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr XLIV/312/2010 została podjęta. 

zał. nr 9 

Przewodniczący stwierdził, że punkt 10 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie wymagań, jakie powinni 

spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Paczków. 

Następnie zwrócił się do radnych czy są uwagi, lub pytania do przedstawionego projektu uchwały?  

Radny J. Stachera zadał pytanie czym jest podyktowana odległość podana w uchwale? 

Burmistrz odpowiedział, że jest to podane w ustawie. 

Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 13 radnych 

przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr XLIV/313/2010 została podjęta. 

zał. nr 9 

Przewodniczący stwierdził, że punkt 11 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 12. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady 

Miejskiej Nr XXXVIII/316/2002 z dnia 4 października 2002 r. w sprawie ustalenia stawki 

procentowej opłaty adiacenckiej dla właścicieli i użytkowników wieczystych. 

Następnie zwrócił się do radnych czy są uwagi, lub pytania do przedstawionego projektu uchwały?  

Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 



GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 13 radnych 

przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr XLIV/313/2010 została podjęta. 

zał. nr 10 

Przewodniczący stwierdził, że punkt 12 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 13. 

Przewodniczący Rady Miejskiej W. Ćwik zwrócił się do radnych czy składane w dniu dzisiejszym 

będą przez radnych interpelacje? 

Na sesji nie złożono pisemnych interpelacji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej W. Ćwik rozpoczął dyskusję na temat wolnych wniosków i spraw 

różnych. 

Odczytał zaproszenie na XXXV sesję Rady Powiatu w Nysie wraz z porządkiem obrad. Następnie 

zadał pytanie czy na Konwencie Burmistrzów i Wójtów była poruszana sprawa współfinansowania 

PKS w Nysie. 

Burmistrz odpowiedział, że dopiero w dniu wczorajszym poinformował Starosta Wójtów i 

Burmistrzów o tym, że PKS będzie przejmowany, natomiast żadnych uzgodnień nie było, gdyż na tą 

chwilę za wcześnie na jakiekolwiek uzgodnienia gdyż Starostwo nie jest jeszcze właścicielem. 

Przedstawił Starosta natomiast powody dla których chce przejąć PKS Nyski gdyż była druga 

koncepcja że przejmie go PKS Brzeski i wówczas nastąpiłyby zwolnienia w PKS Nysa. Padło też 

stwierdzenie, żeby Powiat realizował swoje zadania a gminy swoje bo na tą chwilę Powiat realizuje 

swoje zadania częściowo pieniędzmi gminnymi. Na temat dofinansowań PKS-u nie było rozmowy. 

Ponadto zauważył, że są prywatni przewoźnicy i dlaczego nie dopłacać również do tych prywatnych 

przewoźników. Przypomniał, że proszono PKS, aby startował do przetargu na dowóz dzieci do szkół. 

W Gminie Paczków na ten cel wydawane jest 380 tyś. zł. Gmina Korfantów prawie 700 tyś zł. w 

gminie Otmuchów 600 tyś zł. Na dzień dzisiejszy zadania te są realizowane przez naszych 

przedsiębiorców, ale był taki moment, że nie mieliśmy wystarczającej ilości autobusów wówczas 

PKS był niezainteresowany. 

Radny J. Soszek zadał pytanie odnośnie funkcjonowania karetek pogotowia? 

Burmistrz odpowiedział, że była omawiana kwestia karetki typu „S”, która ma być zabrana z Nysy. 

Konwent podjął stanowisko, że są przeciwni, aby „S” została zabrana i przekazana do Wołczyna. Z 

wyliczeń wynika, że powinny być trzy karetki, a nie dwie. Nie było nikogo kto wątpiłby, że taki 

oddział jest potrzebny. Była rozmowa o odnowie wsi gdzie wpłynęło 86 wniosków, które będą teraz 

analizowane i uchwała Rady Powiatu będzie podjęta. Z gminy Paczków też jest kilka wniosków. 

Omówiono Dni Herbowe, żeby gminy się włączyły poprzez wystawienie dorobku gmin. Była 

omawiana sprawa remontów dróg i inwestycji w infrastrukturze Powiatu. Zwyczajowo 90% środków 

 



idzie na Nysę. Gminy próbują z tym walczyć, ale się nie da. Zazdrości Burmistrz Nysy, bo rok w rok 

ma inwestycje drogowe na terenie Nysy za kilka milionów. Jest taki parytet „40/60”, że jeżeli 

dołożymy 40% do inwestycji na drogach powiatowych to Starostwo dołoży 60%. Prawda jest taka, że 

wszystkie samorządy uczestniczą w tym za wyjątkiem Paczkowa. Na drogach powiatowych 

znajdujących się na terenie Gminy Paczków robi się bardzo mało z uwagi na to, że Paczków się nie 

dokłada. W ostatnich latach udało się zrealizować ze środków jedynie drogę w Kozielnie, chodnik w 

Ujeźdźcu. Gdzie Gmina Paczków na drogach powiatowych robi potężne inwestycje, gdyż na ulicy 

Daszyńskiego jak był kładziony kolektor to wylano na całej długości dywanik. Na ulicy Staszica jest 

robiony kolektor i na całej długości będzie wylany dywanik. W tym sprawozdaniu i projekcie na 

2010 r. uwzględniono 3 zadania pod warunkiem, że Gmina dołoży środki tj. chodnik w Gościcach, 

zatoczka PKS-u w Unikowicach oraz chodnik przy Domu Dziecka w Paczkowie. Przewidywany 

koszt to 25 tyś zł. Gmina musiałaby zabezpieczyć kwotę 100 tyś zł. 150 tyś. zł. zabezpieczyłby 

Powiat. Przypomniał, że dopłaca gmina do Wydziału Komunikacji, do Domu Plastyka, do etatu 

logopedy, do działalności Straży Pożarnej i do Policji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zdał pytanie którędy będzie poprowadzony objazd gdy rozpocznie 

się remont ulicy Zawadzkiego? 

Burmistrz odpowiedział, że prawdopodobnie ulicą Staszica. Ale jest mało prawdopodobne, że 

wykonanie remontu tej ulicy będzie wykonany w tym roku. 

Radny E. Mikołajczak poruszył sprawę szpitala w Paczkowie. Poinformował, że jak ratownicy jadą w 

teren to całym parterem zajmuje się tylko jedna pielęgniarka. Stwierdził, że ma wniosek, aby Komisja 

Zdrowia wpłynęła na Dyrektora Krajczego, aby zwiększyła zatrudnienie. Zadał pytanie odnośnie 

pożaru czy człowiek, u którego rozpoczął się pożar wróci na to mieszkanie po remoncie? 

Burmistrz odpowiedział, że odnośnie zatrudnienia w szpitalu to Rada może zająć tylko stanowisko. 

Odnośnie pożaru to ta osoba nie wróci do tego mieszkania gdyz jest tam dużo zniszczeń i na wstępie 

na pewno będzie to kosztowało ponad 170 tys zł. Będzie przeprowadzony generalny remont w 

mieszkaniu i będzie ono wystawione na sprzedaż aby odzyskać część pieniędzy. Na szczęście ta 

kamienica była ubezpieczona na wysoką sumę więc pieniądze z odszkodowania i ze sprzedaży 

mieszkania może wystarczą na pokrycie kosztów remontu. Osoba ta nie wróci na to mieszkanie, 

ponadto poinformował, że to mieszkańcy budynku uratowali tego lokatora reanimując go i obkładając 

ręcznikami. Nie wie gdzie ta osoba będzie mieszkać. 

Wiceprzewodniczący Rady miejskiej Z. Michael zauważył, że jeżeli ktoś kilka razy był powodem 

pożarów to powinno się z taką osobą coś zrobić. Dał przykład lokatora, który mieszka naprzeciwko 

Urzędu, który kilka razy wzniecił pożar on sam raz wyciągnął go z palącego się mieszkania i osoba ta 

cały czas mieszka w tym lokalu, a tutaj jest jeszcze większe zagrożenie bo kamienice są połączone. 

 



Burmistrz dodał, że na ulicy Narutowicza też są takie przykłady. Stwierdził, że od tego problemu się 

nie ucieknie i będzie trzeba wrócić do pomieszczeń, do których będzie trzeba tych ludzi eksmitować. 

Trzeba się zastanowić jak ten problem rozwiązać. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej W. Nowakowska poprosiła, aby jakoś zareagować odnośnie 

drogi powiatowej na wysokości ZREMBU, gdzie jest dziura kolo dziury. Tam natychmiast trzeba 

zrobić remont cząstkowy. 

Burmistrz odpowiedział, że remonty cząstkowe dróg powiatowych rozpoczną się dnia 1 kwietnia br. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej W. Nowakowska poprosiła o wystosowanie pisma do Starostwa 

i spowodowanie ponaglenia w remoncie. 

Burmistrz odpowiedział, że miejsca te będą Starostwu wskazane. W przypadku remontów 

cząstkowych Gminy nie muszą partycypować w kosztach. 

Sołtys wsi Ścibórz poinformowała, że droga w Ściborzu jest systematycznie łatana a ruch 

samochodów ciężarowych jest bardzo duży. Było napisane pismo, na które otrzymali odpowiedź że 

będzie droga ta remontowana w 2011 r. mieszkańcy chcieliby aby droga ta była całkowicie na nowo 

wykonana. Nie ma szans na obwodnicę więc poprosiła o wsparcie że strony Urzędu aby przyśpieszyć 

remont tej drogi. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, że Burmistrz powinien wyznaczyć pracownika Wydziału 

GK, który objechałby drogi powiatowe i wskazał miejsca do naprawy. 

Radny W. Krótkiewicz zauważył, że nieduże środki zostały zabezpieczone w budżecie na remonty 

cząstkowe dróg, natomiast po srogiej zimie potrzeby są bardzo duże. Ponadto przypomniał, że radny 

powiatowy z terenu Gminy Paczków obiecywał, że sprawi, że na wsiach na drogach powiatowych 

wybudują chodniki. 

Radna M. Walczak zadała pytanie, czy będzie zamontowane oświetlenie w Dziewiętlicach? 

Burmistrz odpowiedział, że nie ma wolnych środków w budżecie więc aby wykonać taką inwestycję 

należałoby zwiększyć deficyt budżetowy. 

Radna G. Biernacka zadała pytanie czy wpłynęło pismo od mieszkańców ulic na osiedlu koło basenu 

o zamontowanie oświetlenia przy schodach w kierunku ulicy Bartosza? 

Burmistrz odpowiedział, że pismo wpłynęło ale nie ma w nim mowy o oświetleniu schodów. Żeby 

wykonać tam oświetlenie, należałoby najpierw zabezpieczyć środki w budżecie i wykonać nowy 

punkt oświetleniowy. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej W. Nowakowska zadała pytanie kto będzie podpisywał umowy 

w ramach funduszu sołeckiego? 

Burmistrz odpowiedział, że on. 

Sołtys wsi Dziewiętlice Cz. Bochniarz poruszyła sprawę wydawanych decyzji podatkowych. 

Poinformowała, że ma taką sytuację, że w jej miejscowości mieszka osoba starsza, kobieta, której 

mąż nie żyje już 30 lat i do tej pory otrzymywała decyzje podatkowe na swojego męża, natomiast 

 



płaciła ona. W tym roku nie otrzymała tej decyzji podatkowej. Zadała pytanie czy Urząd nie chce 

pieniędzy, które ludzie chcą wpłacać? Zwróciła się z takim pytaniem do Urzędu dlaczego ta osoba 

nie otrzymała nakazu płatniczego? I otrzymała odpowiedź, że dlatego ponieważ mąż nie żyje, a całe 

gospodarstwo jest zapisane na niego. Zadała pytanie, że jeżeli przez 30 lat wpłacała ta osoba na męża 

to dlaczego nadal nie może wpłacać tylko musi sprawy spadkowe załatwiać. 

Skarbnik odpowiedział, że od 1990 r. są pobierane podatki przez Gminę jako jednostkę samorządu 

terytorialnego i są zaszłości, które muszą być uregulowane. Na dzień dzisiejszy nie ma możliwości 

prowadzenia skutecznej egzekucji w przypadkach, gdy decyzje wystawiane są na osoby nieżyjące. 

Gmina od dłuższego czasu prowadzi działania, mające na celu regulację tych kwestii, ponieważ 

jednostka samorządu terytorialnego nie może wymagać zapłaty podatku od kogoś, kto nie jest 

właścicielem danej nieruchomości. Tego typu przypadki zdarzają się dość często, a wynika to 

zaniedbań mieszkańców w sprawach spadkowych. Wielu mieszkańców naszej gminy zajmuje lub 

użytkuje nieruchomości, w których aktach własności wciąż figurują nazwiska członków rodziny, 

którzy zmarli, często wiele lat temu. 

Radny W. Krótkiewicz zauważył, że takie przypadki zdarzają się we wszystkich miejscowościach. 

Skarbnik dodał, że Urząd podejmuje działania, aby sprawy uregulować, aby skończyć z fikcją bo 

nawet kwestia skutecznego doręczenia decyzji, komu ją doręczyć. Sprawy spadkowe są kosztowne i 

trwają w czasie. Tam gdzie jest możliwość to z urzędu będzie prowadzone postępowanie podatkowe i 

będzie ustalanie podatników na podstawie innego tytułu podatkowego np. może to być posiadacz 

samoistny. Będą regulowane te stany bo musi być pełna informacja kto mieszka w danej 

nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej W. Ćwik zadał pytanie co dzieje się w przypadku gdy kobieta, 

dzierżawi pole czy umowa stanowi podstawę do tego, żeby dzierżawca płacił podatek? 

Skarbnik odpowiedział, że jeżeli jest to zarejestrowane przez Starostwo w ewidencji gruntów to tak, 

w innym przypadku nie. Właściciel gruntu musi zapłacić podatek. 

Radny W. Krótkiewicz zaproponował, aby sołtysi spisali z terenu swoich miejscowości 

mieszkańców, którzy nieżyją, i nie są uregulowane w ich przypadku sprawy spadkowe. 

Radna E. Romańczyk poparła swojego przedmówcę. 

Skarbnik odpowiedział, że Urząd przeprowadzi postępowania indywidualnie i nie potrzebuje pomocy 

ze strony sołtysów, zwłaszcza, że są to dane bardzo poufne, dane osobowe, a sołtysi nie posiadają 

uprawnień, aby zdobywać informacje w tym zakresie. 

Radna G. Biernacka zadała pytanie odnośnie planów związanych z Ośrodkiem Rekreacji chodzi o 

basen, jakie są plany odnośnie dalszego funkcjonowania. 

Burmistrz odpowiedział, że konkurs wygrał WOPR i za 40.000 zł. będzie prowadził basen w sezonie 

letnim. Jeżeli chodzi o inwestycje pt. basen kryty to jest koncepcja funkcjonalno-użytkowa jeśli 

chodzi o basen, ale problemem nie jest wybudowanie, tylko w następnych latach utrzymanie tego 

 



basenu. Jest propozycja, aby firma wybudowała basen a następnie przekazała go gminie. Ale 

wówczas rok w rok trzeba byłoby spłacać milion kredytu, a drugi milion zabezpieczać na utrzymanie. 

Od tego pomysłu odstąpiono. W Kłodzku rozpoczęto budowę basenu. Przyznał, że realizacja tej 

inwestycji jest w dużej mierze uzależniona od postępów w sprawie utworzenia na terenie naszej 

gminy elektrowni wiatrowych. A w tym zakresie zlecono studium zagospodarowania, umowa jest 

podpisana pomiędzy Urzędem, a Elektrowniami wiatrowymi Wilamowa i to ta Firma powinna 

wiedzieć na jakim etapie są uzgodnienie. Z tego co wie to jest kilka opinii negatywnych m.in. 

konserwatora zabytków, ekologów, była do niedawna sił powietrznych kraju, ale to zostało już 

uzgodnione. Jest wiele decyzji odmawiających uzgodnienia. Firma zrealizowała część uzgodnień, ale 

ma duże problemy, jest jeszcze temat migracji ptaków, która powinna być również złożona. Termin 

jest do 30.06.2010 r. ale będzie ciężko go dotrzymać. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej W. Nowakowska zadała pytanie co z Polleną i Prewentorium? 

Burmistrz odpowiedział, że i Pollena i Prewentorium nie są własnością gminy. Osoba, która kupiła 

Pollenę poinformowała, że ciężko jest sprzedać produkcję Polleny, gdyż kiedyś były tak niskie ceny 

na produkty tego Zakładu, że teraz po nowych cenach nikt nie chce kupować tych produktów. 

Budynek i teren po byłym Prewentorium jest wystawione do sprzedaży. 

Sołtys wsi Dziewiętlice Cz. Bochniarz zadała pytanie gdzie ma się zwrócić, aby w Paczkowie 

przynajmniej raz w miesiącu przyjmował endokrynolog. Stwierdziła, że dużo kobiet jest po 

operacjach tarczycy, a nie stać ludzi na jeżdżenie do kontroli do Nysy. 

Radna G. Biernacka odpowiedziała, że w Nysie jest Poradnia endokrynologiczna, która przyjmuje 

pacjentów w ramach NFZ. Przyjmują również lekarze prywatni, którzy mają podpisaną umowę z 

NFZ za darmo, ale takich lekarzy jest mało. Jako Zakłady Niepubliczne mają podpisane umowy z 

NFZ tylko na niektóre zadania. Otrzymali kontrakt na laryngologa, diabetologa, dermatologa i 

ginekologa, natomiast innych kontraktów nie ma. Natomiast gdyby chciał przyjmować endokrynolog 

to byłyby to wizyty płatne. Są to trudne sprawy, ale to wszystko jest uwarunkowane kontraktami 

podpisywanymi z NFZ. Przy ZOZ w Nysie jest Poradnia Endokrynologiczna. 

Przewodniczący stwierdził, że punkt 13 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 14. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Wacław Ćwik zamknął 

XLIV sesję Rady Miejskiej w Paczkowie. 

Sekretarz obrad: 

Eugenia Romańczyk      

         Przewodniczący posiedzenia: 

Protokołowała: 

Alicja Góral Sowa 

 

 



 
 
 
 
 

 


